
PROTOKÓŁ Nr XXIV.2017

z XXIV sesji VII kadencji Rady Gminy Przystajń odbytej w dniu 
6 lutego 2017 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Przystajń

Czas trwania sesji: 14.00 – 18.55

W sesji uczestniczyło 15 Radnych (lista obecności w załączeniu).
Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady Gminy Przystajń – Radna Henryka Kapuścik.

Ponadto w sesji udział wzięli:

- Wójt Gminy                                                                               - Henryk Mach
- Sekretarz Gminy                                                                        - Bogusław Leszczyński
- Skarbnik Gminy                                                                         - Ewa Kotarska
- Radca Prawny                                                                            - Adam Biernacki
- dyr. GOPS                                                                                  - Aneta Maj-Desperak
- Sołtysi - według załączonej listy obecności

P r o p o n o w a n y  p o r z ą d e k   o b r a d :

1. Otwarcie sesji.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Ustalenie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.
6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady w okresie międzysesyjnym.
7. Zapytania mieszkańców (około godz. 14.45).  
8. Informacja na temat szkód wyrządzonych przez zwierzynę – spotkanie z przedstawicielami kół 
łowieckich z terenu Gminy Przystajń.
9. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:

1) zatwierdzenia harmonogramu pracy Rady Gminy Przystajń na 2017 rok,
2) zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetu, Rolnictwa i Infrastruktury na 2017 rok,
3) zatwierdzenia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia na 2017 rok,
4) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2017 rok,
5) ustalenia opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w prowadzonych przez Gminę 
Przystajń  przedszkolach  i  oddziałach  przedszkolnych  zorganizowanych  w  szkołach 
podstawowych (Kierownik Referatu Oświaty).

10. Interpelacje i odpowiedzi na zapytania Radnych.
11. Informacje, wolne wnioski i oświadczenia.
12. Zamknięcie sesji.

A d 1
Otwarcia  sesji  dokonała  Przewodnicząca  Rady  Gminy  Przystajń, Radna  Henryka  Kapuścik. 
Powitała wszystkich obecnych na sali. 

A d 2
Przewodnicząca  Rady  Gminy stwierdziła  prawomocność  obrad  –  na  sali  obecnych  było 
15 Radnych.

A d 3
Przewodnicząca przedstawiła  Radnym propozycję  porządku obrad.  Poprosiła  w imieniu  Wójta 
o wprowadzenie do porządku obrad 3 projektów uchwał w sprawie  projektu dostosowania sieci 
szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego; w sprawie zaciągnięcia pożyczki 
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długoterminowej na Rozbudowę Szkoły Podstawowej w Borze Zajacińskim w zakresie świadczenia 
usług przedszkolnych i w sprawie zmian w budżecie Gminy Przystajń na 2017 rok. 
Wójt wyjaśnił dlaczego chcemy wprowadzić do porządku obrad 3 dodatkowe projekty uchwał.
Przewodniczaca zapytała czy są jeszcze jakieś propozycje odnośnie porządku obrad.
Radny Jan Sas powiedział, że chciał złożyć wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu: 
Odwołanie  Przewodniczącej  i  Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy  Przystajń  i  powołanie 
Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Przystajń. Chciałby, żeby to był punkt 4a 
i 4b. Stwierdził, że Przewodnicząca ma być dla całej gminy, a nie tylko dla Kuźnicy Starej. 
Przewodnicząca powiedziała, że jest zdziwiona takim wnioskiem. 
Zarządzono 10 minutową przerwę.
Przewodnicząca powiedziała, że odwołanie przewodniczącego i wiceprzewodniczącego następuje 
na  wniosek co  najmniej  ¼ ustawowego składu rady gminy,  czyli  w naszej  sytuacji  4  radnych. 
Przeczytała treść art. 19 ustawy o samorządzie gminnym.   
Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie wprowadzenia do porządku obrad 3 projektów 
uchwał w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 
szkolnego; w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej na Rozbudowę Szkoły Podstawowej 
w Borze Zajacińskim w zakresie świadczenia usług przedszkolnych i w sprawie zmian w budżecie 
Gminy Przystajń na 2017 rok w punkcie 9 podpunkt 6, 7 i 8. 
15 Radnych było za (jednogłośnie). Projekty uchwał zostały wprowadzone do porządku obrad.
Przewodnicząca zapytała Radnego Jana Sasa czy podtrzymuje swój wniosek, jeżeli tak to jak on 
ma dokładnie brzmieć.
Radny  Jan  Sas odpowiedział,  że  podtrzymuje  wniosek.  Miałby  to  być  punkt  4.  Sprawy 
organizacyjne,  podpunkt  a)  odwołanie  Przewodniczącej  i  Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy 
Przystajń  i  podpunkt  b)  powołanie  Przewodniczącego  i  Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy 
Przystajń.
Przewodnicząca  zarządziła  głosowanie  w  sprawie  wprowadzenia  do  porządku  obrad  punktu 
4. Sprawy organizacyjne, podpunkt a) odwołanie Przewodniczącej i Wiceprzewodniczącego Rady 
Gminy  Przystajń  i  podpunkt  b)  powołanie  Przewodniczącego  i  Wiceprzewodniczącego  Rady 
Gminy Przystajń.  
9 Radnych za, 1 Radny przeciw, 5 Radnych wstrzymało się od głosu. 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie całościowego porządku obrad.
13 Radnych za, 2 Radnych przeciw. 

A d 4
a) Odwołanie Przewodniczącej i Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Przystajń
Przewodnicząca powiedziała, że prosi o wniosek podpisany przez 4 radnych w sprawie odwołania 
i powołania Przewodniczącej i Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Przystajń. 
Zarządzono 5 minutową przerwę.
Przewodnicząca przeczytała wniosek złożony przez grupę Radnych odnośnie wprowadzenia do 
porządku obrad punktu sprawy organizacyjne odwołanie Przewodniczącej i jej zastępcę i powołanie 
Przewodniczącego i jego zastępcę. Stwierdziła, że to o czym Radni piszą zostało już wprowadzone 
przez Radę Gminy Przystajń do porządku obrad. Jeżeli Radni nie wiedzą jak ten wniosek ma być 
sformułowany to, żeby nie przedłużać to ona podyktuje jak ma on brzmieć. Podyktowała Radnym 
treść  wniosku.  Następnie  przeczytała  treść  wniosku,  który brzmi  następująco:  „Grupa Radnych 
Rady Gminy Przystajń wnosi  o odwołanie Przewodniczącej  Rady Henryki  Kapuścik i  zastępcy 
Przewodniczącej  Zbigniewa  Kmiecia  na  dzisiejszej  sesji  Rady”.  Powiedziała,  żeby  podawać 
członków do komisji skrutacyjnej w sprawie odwołania Przewodniczącej i Wiceprzewodniczącego 
Rady Gminy Przystajń.
Do komisji skrutacyjnej zostali zgłoszeni następujący Radni:
Waldemar Woźny – Radny wyraził zgodę na pracę w komisji skrutacyjnej.
Zbigniew Marczak – Radny wyraził zgodę na pracę w komisji skrutacyjnej.
Robert Bastrzyk – Radny wyraził zgodę na pracę w komisji skrutacyjnej. 
Robert Bastrzyk poprosił o to, żeby przed przeprowadzeniem głosowania powiedzieć jaka była 
motywacja do tego, żeby złożyć taki wniosek. 
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Wójt  powiedział,  że  on  jest  tym zainteresowany bezpośrednio,  ponieważ współpracuje z  Radą 
przede wszystkim w oparciu o Przewodniczącą. Wybór prezydium na początku kadencji dla niego 
jest  czymś  stałym.  Rada  to  organ  kolegialny.  Jak  można  uznać,  że  decyzje  Przewodniczącej 
wpływają  na  kształt  działania  gminy.  Jest  zaskoczony  tym  pomysłem.  To  co  się  dzieje 
w samorządzie to nasz wspólny sukces,  wspólnie  dotąd udało nam się wiele zrobić.  Dla niego 
dzisiejsze  zachowanie  jest  elementem  destrukcji.  Namawiał  do  artykułowania  uwag,  a  nie 
odwoływania dwóch ważnych członków Rady Gminy. Dwa lata minęło jak został Wójtem i wg 
niego ta współpraca była dobra. Zapytał czy czyjś wniosek nie został uwzględniony. 
Radny  Edward  Chamela stwierdził,  że  jego  wniosek  nie  został  uzwględniony  odnośnie 
oświetlenia na Brzezinach. 
Przewodnicząca  powiedziała, że uważa, iż każdy ma prawo się wypowiedzieć nawet wtedy gdy 
nie ma tego w porządku obrad. Może robiła to zbyt rozwlekle, może zbyt długie były nasze obrady 
i  występienia.  Uważa jednak,  że przez te  dwa nasze wspólne lata  zrobiliśmy dużo.  Jest  Radną 
z Kuźnicy Starej i dlatego jeżeli chodziło o Kuźnicę Starą to się odzywała w tym temacie, zresztą 
tak  jak  każdy  z  Radnych  jeśli  chodzi  o  jego  miejscowość.  Dobro  gminy  jest  jednak  naszym 
nadrzędnym i wspólnym interesem. 
Mieszkanka  Gminy  Krystyna  Labus-Stankiewicz powiedziała,  że  ona  słyszała,  że  teraz 
najbardziej starają się o jakąś Kuźnicę i Antonów.
Radny Jan Sas postawił wniosek, żeby zakończyć tę dyskusję. 
Radny Robert Bastrzyk stwierdził, że wg niego jest to destrukcja. Inne gminy zazdrościły nam 
tego, że tak dobrze działamy jako Rada Gminy. 
Zarządzono 10 minutową przerwę.
Przewodnicząca poprosiła o decyzję na temat tego kto jest Przewodniczącym komisji skrutacyjnej. 
Członkowie komisji skrutacyjnej wybrali ze swojego grona Przewodniczącego komisji skrutacyjnej, 
którym został Radny Waldemar Woźny. 
Radca Prawny wyjaśnił na czym polega głosowanie tajne odnośnie  odwołania Przewodniczącej 
i Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Przystajń. 
Komisja  Skrutacyjna  przeprowadziła  głosowanie  tajne  tj.  przygotowano karty do  głosowania, 
przeprowadzono  głosowanie. Po  przeprowadzonym  głosowaniu,  przeliczeniu  głosów  i  spisaniu 
protokołu  komisji  skrutacyjnej  Przewodniczący komisji  skrutacyjnej  Radny Waldemar Woźny 
odczytał  wynik  głosowania:  Za  odwołaniem  Przewodniczącej  Rady  Gminy  Przystajń  Henryki 
Kapuścik  było  7  Radnych,  8  Radnych  było  przeciw,  wstrzymujących  się  głosów  było  0.  
Za  odwołaniem  Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy  Przystajń  Zbigniewa  Kmiecia  było 
5 Radnych, 9 Radnych było przeciw, 1 Radny wstrzymał się od głosu. 
(Protokoły komisji skrutacyjnej stanowią załącznik do protokołu).
W wyniku głosowania tajnego okazało się, że Przewodnicząca i Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
Przystajń pozostają bez zmian. 
 b) Powołanie Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Przystajń
Przewodnicząca powiedziała, że w związku z faktem, iż nie zostali odwołani podpunkt b) staje się 
bezprzedmiotowy. 

A d 5
Przewodnicząca powiedziała, że ze względu na fakt, iż zaproszony gość przybył już na sesję Rady 
Gminy Przystajń to punkt w sprawie informacji na temat szkód wyrządzonych przez zwierzynę – 
spotkanie  z  przedstawicielami  kół  łowieckich  z  terenu  Gminy  Przystajń  zostanie  przesunięty 
w czasie. Punkty od 5 do 8 zostaną przesunięte o punkt.
Na  sesję  przyjechał  Prezes  Koła  Łowieckiego  „Węglarz”  Pan  Achtelik  Werner”.  Z  Koła 
Łowieckiego „Sokół” nikt się nie pojawił. 
Prezes Koła Łowieckiego „Węglarz” Pan Achtelik Werner odpowiadał na zadawane mu pytania. 

A d 6
Przewodnicząca poinformowała, że protokół był wyłożony w biurze Rady Gminy, można było się 
z nim zapoznać. Dlatego poprosiła o przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji bez głośnego czytania. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie (15 Radnych za).
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A d 7
Wójt odczytał  sprawozdanie  ze  swojej  działalności  w  okresie  międzysesyjnym  –  stanowiące 
załącznik do protokołu. 
Wójt  podziękował Radnemu Waldemarowi Woźnemu za pomoc w realizacji  drogi na Bagnach, 
ponieważ ostatnio zapomniał tego zrobić. Podziękował również Radnemu Edwardowi Chameli za 
pomoc w ciężkiej sytuacji mieszkańca Brzezin. Powiedział również, że 10 stycznia 2017 r. Wójt 
Gminy Panki zwrócił się do Wójta Gminy Przystajń o przeprowadzenie procedury dot. solarów ze 
względu na trudną sytuację kadrową. W skład komisji przetargowej weszło dwóch pracowników 
Urzędu Gminy Przystajń – P. Agnieszka Zabawa i P. Jolanta Mann-Matuszczyk. Podziękował im za 
włożony wkład pracy. Byłby usatysfakcjonowany gdyby Lider projektu podziękował za pomoc. To 
Urząd Gminy Przystajń przy udziale pracowników Urzędu Gminy Panki przeprowadził procedurę 
przetargową. Mówi o tym, ponieważ chciałby być uczciwy w stosunku do swoich pracowników. 
Przewidujemy maksymalny wkład  mieszkańca  w kwocie 1 500,00 zł.  Będziemy chcieli  złożyć 
wniosek o dofinansowanie w tzw. RIT na ogniwa fotowoltaiczne na boisko w Przystajni i stacje 
uzdatniania wody, a także na termomodernizację przedszkola. 
Radny  Zbigniew  Kmieć  stwierdził,  że  nie  było  żadnych  wizji  lokalnych  przed  ogłoszeniem 
przetargu na solary. 
Wójt odpowiadał, że wie, iż jest to pewna ułomność, ale wykonawca na to przystał. 
Mieszkanka Gminy Krystyna Labus-Stankiewicz zapytała jakie będą te solary i z jakiej firmy, 
czy będą one z Częstochowy.
Wójt odpowiedział, że będą to solary próżniowe rurowe. Nie są to solary z Częstochowy, z firmy 
EcoJura.
Radny Janusz Leśniak zapytał w jaki sposób firma będzie się kontaktowała z mieszkańcami. 
Wójt  odpowiedział,  że  firma  realizująca  solary  ma  podaną  bazę  telefoniczną  i  będą  się 
z mieszkańcami w najbliższym czasie kontaktować. 
Radny Janusz Leśniak zapytał o którym etapie odnośnie przydomowych oczyszczalni ścieków 
Pan Wójt mówi.
Wójt odpowiedział, że mówi o pierwszym etapie odnośnie przydomowych oczyszczalni ścieków. 
Drugi etap będzie realizowany w 2018 r. Nie uciekamy od tego. 
Radny Zenon Piśniak powiedział, że dobrze byłoby gdybyśmy zrobili coś takiego jak pojemniki 
na popiół. 
Wójt  odpowiedział, że spróbujemy w tym temacie porozmawiać z firmą, która wygrała przetarg. 
Może uda nam się zmienić umowę. 
Sołtys Sołectwa Przystajń Dariusz Kulej powiedział, że jak od 1 lipca 2017 r. będą pojemniki na 
papier  to  ma  nadzieję,  że  firma  będzie  odbierała  je  jako  segregowane.  3  razy  tę  sprawę 
niesegregowania papieru już zgłaszał.
Mieszkanka Gminy Krystyna Labus-Stankiewicz powiedziała, że na Dąbrowie firma odbierająca 
odpady segregowane wrzucała je do zmieszanych. 
Radny Edward Chamela zapytał o drogę Przystajń ul. Kolejowa, Kuźnica Stara. Czy będzie ona 
robiona, aż do Pacanowa.
Wójt odpowiedział, że my składając wniosek otrzymaliśmy dofinansowanie na tę drogę. Do końca 
marca 2017 r. musimy podpisać umowę. Zwróciliśmy się do Panek z pismem, że my chcemy ten 
przetarg zrobić na tę drogę aż do Pacanowa. Panki mają jednak do zrobienia wcześniej  170 m 
odcinek kanalizacji, ale nie chcą tego zrobić, nie wie tylko dlaczego. Chcemy razem z Pankami 
zrobić tę inwestycję, żeby nie było, że jesteśmy złymi sąsiadami. Ruch leży po stronie Panek.   
Radny Edward Chamela zapytał czy my mamy projekt i dofinansowanie pewne na tę drogę.
Wójt odpowiedział, że tak. Projekt mamy zrobiony na całą drogę, aż do Pacanowa. Zrobiliśmy go 
włącznie z Pankami. Został on jednak zapłacony i rozliczony przez Urząd Gminy Panki.
Radny Jan Sas zapytał o przydomowe oczyszczalnie ścieków.
Wójt  odpowiedział,  że przydomowe oczyszczalnie ścieków będą realizowane te na które został 
złożony wniosek. 
Radny Jan Sas zapytał ile lat będzie jeszcze realizowany azbest. 
Wójt odpowiedział, że nie wie ile lat będzie to trwało, będzie to zależało od potrzeb. 
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Radny Edward Chamela powiedział, że w gazecie trzeba napisać jeszcze o tym, że Gmina Panki 
nie chce odpowiedzieć na pismo złożone odnośnie przejęcia odcinka wodociągu. 
Radny Jan Sas zapytał w jaki sposób azbest był rozliczany. 
Radny Józef Chrzęstek powiedział, że tonaż był ważony na miejscu, bo oni mieli wagę ze sobą. 
Wójt dopowiedział, że azbest był dodatkowo ważony na Wistalu i płaciliśmy za faktyczny odbiór 
azbestu. Udało się to sprawnie zrobić. Nie dołożyliśmy do tego usuwania azbestu z budżetu gminy 
ani złotówki.
  
A d 8
Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Oświaty,  Kultury i  Zdrowia  przedstawił  Przewodniczący 
Komisji – Radny Robert Bastrzyk.
Przewodnicząca  zapytała  czy  są  jakieś  uwagi  i  zapytania  do  sprawozdania  Komisji  Oświaty, 
Kultury i Zdrowia.
Radny Jan Sas zapytał czy ten dodatek dla nauczycieli został zniesiony. 
Wójt odpowiedział, że ma być zniesiony od 1 lipca 2017 r. Na chwilę obecną on nadal obowiązuje.  
Teraz tego wyrównania nie było, ponieważ było więcej nadgodzin i dlatego ten dodatek nie został 
wypłacony.  Poruszył  również  temat  zwiększenia  dodatku  funkcyjnego  dla  wychowawców, 
ponieważ uważa, iż jest on zbyt mały. W Borze Zajacińskim będziemy mieli dużo dzieci i dlatego 
złożyliśmy wniosek odnośnie dofinansowania do przedszkola. 
Radny Jan Sas stwierdził, że teraz będzie można zatrudnić więcej młodych nauczycieli, ponieważ 
im nie trzeba tyle zapłacić co nauczycielowi dyplomowanemu, skoro zostanie zniesiony ten dodatek 
dla nauczycieli.   
Przewodnicząca zapytała czy są jeszcze jakieś uwagi i zapytania do sprawozdania. 
W związku z brakiem uwag i zapytań przeszliśmy do kolejnego sprawozdania.

Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Budżetu,  Rolnictwa  i  Infrastruktury  przedstawił 
Przewodniczący Komisji – Radny Jan Sas.
Radny Jan Sas powiedział, że jeśli chodzi o temat kalkulacji 1 m³ wody to Pan Edward Chamela 
złożył  wniosek,  żeby  wyjaśnić  takie  niedomówienie  odnośnie  60  000,00  zł  z  tytułu  opłat 
abonamentowych.  Uważa,  że  zostało  to  pominięte.  Poprosił  Panią  Skarbnik,  żeby na  następną 
komisję przygotowała informację w tej sprawie. 
Przewodnicząca  zapytała  czy  są  jeszcze  jakieś  uwagi  i  zapytania  do  sprawozdania  Komisji 
Budżetu, Rolnictwa i Infrastruktury. 
W związku z brakiem uwag i zapytań przeszliśmy do kolejnego sprawozdania.

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej przedstawił  Przewodniczący Komisji – Radny 
Janusz Leśniak.
Przewodnicząca zapytała czy są jakieś uwagi i zapytania do sprawozdania Komisji Rewizyjnej.
W związku z brakiem uwag i zapytań przeszliśmy do punktu kolejnego.

A d 9
Przewodnicząca zapytała czy mieszkańcy obecni na sali, mają jakieś zapytania.
Mieszkanka Gminy Krystyna Labus-Stankiewicz zapytała czy są jakieś pomysły na odlodzenie 
dróg. Chodzi jej o drogę w Borze Zajacińskim na Dąbrowę. Czy ta droga jest w jakimś grafiku 
odladzania. 
Wójt odpowiedział, że opad w tym roku był tak duży, że nie zdążyliśmy tego śniegu usunąć. Nie 
mamy szczęścia w tym roku, ponieważ temperatury są zbyt niskie i dlatego porobiły się koleiny. 
Wie, że jest dyskomfort, ale musimy racjonalizować wydatki. 
Mieszkanka Gminy Krystyna Labus-Stankiewicz zapytała czy Pan Wójt ma jakieś priorytety 
odnośnie odśnieżania i usuwania gołoledzi. 
Wójt odpowiedział, że system był w miarę sprawny, drogi były cały czas przejezdne. Nie byliśmy 
jednak w stanie całkowicie tego wykonać. 
Radny Zbigniew Marczak powiedział, że w tym roku nie było tak źle, ponieważ żadne drogi nie 
były „odcięte”. 

5



Mieszkanka Gminy Krystyna Labus-Stankiewicz stwierdziła, że Tauron świadczy złe usługi jeśli 
chodzi o oświetlenie. 
Wójt odpowiedział, że Tauron Dystrybucja świadczy tylko dystrybucję energii, a oświetlenie mamy 
z  firmy Enea,  ponieważ była  tańsza  od  Tauronu.  Wynika  to  z  przeprowadzonego przetargu na 
energię elektryczną. 
Mieszkanka Gminy Krystyna Labus-Stankiewicz zapytała czy jest  sens zostawać w Związku 
Międzygminnym Panki-Przystajń ds. Ochrony Wód. 
Wójt odpowiedział,  że  nie  mamy  innej  możliwości,  musimy  wspólnie  z  Pankami  mieć  tę 
oczyszczalnię ścieków.  
Sołtys Sołectwa Wrzosy Sławomir Olczyk stwierdził, że skrzyżowanie drogi Wrzosy-Górki jest 
źle oświetlone. Zapytał czy nie ma tam możliwości obrócenia lampy o 45º. 
Wójt odpowiedział, że on nie widzi problemu, jeżeli jest taka potrzeba i możliwość.
Radny Jan Sas powiedział, że droga Przystajń, ul. Szkolna, Antonów, Kuźnica Nowa była dobrze 
odśnieżona, jednak uważa, że kwota 6,70 zł za 1 km to nie jest mała kwota za usuwanie gołoledzi. 
Najgorzej było na zakrętach i pod górki, ponieważ było niedostatecznie posypane. Proponuje, żeby 
wróciły do posypywania RCW3. 
Wójt powiedział, że była tylko jedna oferta jeśli chodzi o usuwanie gołoledzi, więc nie mieliśmy 
innego wyboru. 
Radny Józef Chrzętek stwierdził, że u nich drogi były dobrze odśnieżone. 
Radny Zenon Piśniak powiedział, że przedsiębiorcom nie opłaciło się składać ofert, ponieważ nie 
chcieli „uziemić” sobie sprzętu.
Radny Janusz Leśniak i Radny Zenon Piśniak zwolnili się.   

Ad. 10
Przystąpiono     do     rozpatrzenia     projektów     uchwał     w     sprawie  :  

1. zatwierdzenia harmonogramu pracy Rady Gminy Przystajń na 2017 rok

Radny Jan Sas powiedział, że o arkuszach organizacyjnych szkół i przedszkoli chcieliby wiedzieć 
wcześniej, np. w kwietniu 2017 r. Prosiłby o przygotowanie takiej ogólnej informacji.
Przewodnicząca powiedziała,  że  o  arkuszach  najlepiej  byłoby  porozmawiać  na  wspólnym 
posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy Przystajń. Wtedy na spokojnie można byłoby je omówić. 
Zobowiązała Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Radnego Roberta Bastrzyka, 
żeby punkt odnośnie arkuszy organizacyjnych szkół i przedszkoli został omówiony na wspólnym 
posiedzeniu komisji stałych RGP. 
Radny Robert Bastrzyk powiedział, że on się zobowiązuje do tego, że zostanie zwołane wspólne 
posiedzenie  komisji  stałych RGP w sprawie  arkuszy organizacyjnych  szkół  i  przedszkoli,  żeby 
wszyscy Radni byli w temacie. 
Wójt odpowiedział,  że  on  nie  mówi,  iż  jest  to  tylko  kompetencja  Wójta.  Radni  też  się  mogą 
z arkuszami zapoznać. 
Radny Jan Sas powiedział, żeby Pani Skarbnik wyliczyła na podstawie tych arkuszy czy wydatki 
na oświatę będą wyższe czy niższe w stosunku do roku poprzedniego.   
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę  Nr XXIV.217.2017  w sprawie zatwierdzenia 
harmonogramu  pracy  Rady  Gminy  Przystajń  na  2017  rok jednogłośnie  (13  Radnych za) 
w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 

2. zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetu, Rolnictwa i Infrastruktury na   2017 rok  

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie.

Rada  Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr  XXIV.218.2017  w sprawie zatwierdzenia planu 
pracy Komisji Budżetu, Rolnictwa i Infrastruktury na 2017 rok jednogłośnie (13 Radnych za) 
w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 
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3. zatwierdzenia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia na 2017 rok

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę  Nr XXIV.219.2017 w sprawie zatwierdzenia planu 
pracy  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Zdrowia  na  2017  rok jednogłośnie  (13  Radnych za) 
w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 

4. zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2017 rok

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę  Nr XXIV.220.2017 w sprawie zatwierdzenia planu 
pracy Komisji  Rewizyjnej na 2017 rok jednogłośnie  (13  Radnych za)  w głosowaniu jawnym 
przez podniesienie ręki. 

5.  ustalenia  opłat  za  korzystanie  z  wychowania  przedszkolnego w prowadzonych przez  Gminę 
Przystajń przedszkolach i oddziałach przedszkolnych zorganizowanych w szkołach podstawowych

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie.
Rada Gminy  Przystajń  podjęła  Uchwałę  Nr XXIV.221.2017  w sprawie  ustalenia  opłat  za 
korzystanie  z  wychowania  przedszkolnego  w  prowadzonych  przez  Gminę  Przystajń 
przedszkolach  i  oddziałach  przedszkolnych  zorganizowanych  w  szkołach  podstawowych 
jednogłośnie (13 Radnych za) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 

6. projektu   dostosowania     sieci     szkół     podstawowych     i     gimnazjów     do     nowego     ustroju     szkolnego  

Wójt powiedział, że Zespół Szkół w Przystajni przekształciłby się w Szkołę Podstawową im. Marii  
Konopnickiej w Przystajni. Będziemy mieli dwie szkoły podstawowe. 
Przewodnicząca powiedziała, że Bagna i Michalinów należy dopisać do projektu uchwały, a także 
wyraz ”Publiczna” Szkoła Podstawowa im. Adama Mickiewicza w Borze Zajacińskim. Jeszcze raz 
będziemy  to  głosowali  w  marcu  2017  r.,  bo  na  chwilę  obecną  jest  to  dopiero  projekt,  który 
wysyłamy do kuratorium. 
Wójt zgłosił  autopoprawkę  do  projektu  uchwały.  Do  projektu  uchwały  należy  dopisać  Bagna 
i Michalinów, a także wyraz ”Publiczna” Szkoła Podstawowa im. Adama Mickiewicza w Borze 
Zajacińskim.
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały autopoprawki, po czym zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr XXIV.222.2017 w sprawie projektu dostosowania 
sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego większością głosów 
(11 Radnych za, 1  Radny wstrzymał się od głosu, 1  Radny nie głosował),  w głosowaniu jawnym 
przez podniesienie ręki.
Za     głosowali  :   R.  Bastrzyk,  J.  Chrzęstek,  J.  Jelonek,  H.  Kapuścik,  G.  Kierat,  Z.  Kmieć,  
Z. Kulej, Z. Marczak, J. Pilarz, J. Sas, R. Wręczycki.
Wstrzymał     się     od     głosu  :   E. Chamela.
Nie głosował: W. Woźny.

7.  zaciągnięcia  pożyczki  długoterminowej  na  Rozbudowę  Szkoły  Podstawowej  w  Borze 
Zajacińskim w zakresie świadczenia usług przedszkolnych

Skarbnik powiedziała, że dostaniemy 79 273,00 zł pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach. Oprocentowanie tej pożyczki wynosi 3 % w skali 
roku.  
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Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr XXIV.223.2017 w sprawie zaciągnięcia pożyczki 
długoterminowej  na  Rozbudowę  Szkoły  Podstawowej  w  Borze  Zajacińskim  w  zakresie 
świadczenia usług przedszkolnych  jednogłośnie  (13 Radnych za)  w głosowaniu jawnym przez 
podniesienie ręki. 

8. zmian     w     budżecie     Gminy     Przystajń     na   2017   rok  

Skarbnik omówiła projekt uchwały. 
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie.

Rada  Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr XXIV.224.2017  w sprawie zmian w budżecie 
Gminy Przystajń na 2017  rok jednogłośnie  (13  Radnych  za)  w  głosowaniu  jawnym  przez 
podniesienie ręki. 

Ad 11 i Ad 12
Radny Zbigniew Kmieć zapytał o projekt uchwały odnośnie tzw. „smogu”. Czy on do nas dotarł. 
Sekretarz odpowiedział, że dotarł. Podinspektor Łukasz Grajcar będzie 10.02.2017 r. na spotkaniu 
w tym temacie. 
Radny Jan Sas poruszył temat gazu. Może cały powiat chciałby się w to włączyć, a może mogłoby 
być ogrzewanie elektryczne. Może udałoby się porozumieć z energetyką. 
Sekretarz powiedział, że projekt uchwały Sejmiku zakazuje, ale niczego nam nie daje. 
Radny Zbigniew  Marczak powiedział,  że  może  z  tych  pieniędzy zarezerwowanych  na  nowy 
samochód można byłoby kupić 2 lub 3 samochody używane, ale nowsze. 
Wójt  odpowiedział,  że  trzeba  wybrać,  czy chcemy kupić  nowy samochód,  czy też  więcej,  ale 
używanych. W każdej chwili możemy do tego wrócić. Plan był na pozyskanie nowego samochodu 
strażackiego w 2018 r. 
Radny Remigiusz Wręczycki poruszył temat chodnika w Kostrzynie. Trzeba byłoby te pieniądze 
przekazać dla powiatu, żeby oni nam je znowu oddali, żebyśmy ten chodnik mogli zrobić. Uważa, 
że tam bardzo potrzebny jest ten chodnik. 
Wójt powiedział,  że  on  myśli,  iż  bez  problemu można  ten  chodnik  zrobić  na  Kostrzynie.  Na 
Podłężu Szlacheckim wie, że nie ma zgody na zrobienie chodnika, ale nie chciałby, żeby decyzja 
została podjęta bez obecności Radnego Zenona Piśniaka. Może udałoby się ten projekt zawęzić na 
pewnym odcinku. 
Radny Remigiusz Wręczycki  stwierdził,  że może na Kostrzynie też można byłoby ten projekt 
zawęzić.

Ad 13
Ponieważ  wyczerpano  porządek  obrad  Przewodnicząca  dokonała  zamknięcia  XXIV  sesji 
VII kadencji Rady Gminy Przystajń.

Protokolant:                                                             Przewodnicząca Rady Gminy Przystajń
Anna Mrozek                                                                       
                                                                                             mgr Henryka Kapuścik
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